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Er is veel contact tussen Van der Steen (r) en Hoegen
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Het is heet en drukkend op het dakterras in 
Vught. De zon schijnt nog maar net, maar van-
uit het westen doemen de dikke blauwgrijze 
wolken op die korte tijd later welkome regen 
op de droge aarde zullen loslaten. Het is een 
prachtig en groot dakterras met veel taxussen, 
siergrassen en andere hoge en lage beplanting. 
Alle aanwonenden hebben een terras dat  
afgescheiden is van dat van de buren door  
middel van taxussen en ook midden op het 
dakterras kom je deze planten in overvloed 
tegen, uitbundig groeiend en frisgroen.

‘Ik heb deze daktuin in 2019 in onderhoud 
gekregen,’ vertelt Steven van der Steen,  
eigenaar van het gelijknamige hoveniersbedrijf. 
‘Toen zag het er heel anders uit. Voornamelijk 
de taxussen; deze waren op sterven na dood 
en de VVE keek naar mij of ik dit kon oplossen. 
Maar ik wist ook niet hoe. Toen heb ik Casper 
ingeschakeld.’ Casper Hoegen is sinds vijfenhalf 
jaar adviseur voor hoveniers en tuincentra bij 
Vos Capelle. ‘Casper kwam met mij mee, hij 
maakte een plan van aanpak en dat hebben 
we de afgelopen jaren gevolgd. Je ziet hoe de 
taxus er nu bijstaat.’

Bodem- en situatieanalyse
Hoegen: ‘Ik kwam hier voor de eerste keer en zag 
bruine taxussen en veel dood hout en kale plek-
ken in de taxushagen en -blokken. We hebben 
rondgelopen, gekeken hoe de beregening was 
aangelegd, bodemmonsters genomen en gefilo-

sofeerd over wat het probleem zou kunnen zijn. 
Dat bleken er meerdere te zijn. Om te beginnen 
concludeerden we dat de taxussen in bakken 
van cortenstaal staan op een terras met volop 
zon. De bakken zijn zo’n dertig centimeter hoog 
en dat is alle ruimte waar de planten het mee 
moeten doen, ook de grote taxussen van ander-
halve meter hoog. Dat is geen ideale situatie.’

‘Vervolgens hebben we her en der gegraven, 
gekeken of we taxuskeverlarven tegenkwamen, 
of er vraat in zat en hoe het met de watergift 
zat. Toen bleek dat er wel druppelslangen 
waren, maar dat die op sommige plekken niet 
werkten en in andere vakken de grond door-
weekt maakten, waar een taxus sowieso niet 
tegen kan. Samen met de beregeningsman 
hebben we dat opgelost en een plan gemaakt 
voor een juiste beregening. Dus we begonnen 
met het aanpakken van dit soort praktische 
zaken. Maar daarmee ben je er nog niet. 
Planten hebben ook voeding nodig.’

Voeding
Vos Capelle voerde de VOSCA-bodemanalyse 

uit. Op basis van deze resultaten en de om- 
standig heden (wind, zon, status van de planten 
en de bodem, watergift) is er één reparatie-
gift gegeven. Hoegen maakte vervolgens een 
bemestingsplan voor drie voedings momenten 
per jaar: voorjaar, zomer en najaar. Hoegen: 
‘Het zijn kleine en lage bakken; daarom moet je 
ervoor zorgen dat er voortdurend voeding voor 
de planten aanwezig is. Ook hebben we al het 
dode hout weggeknipt. Dat was schrikken voor 
de bewoners, want er ontstonden gaten in de 
hagen. Het was geen fraai gezicht. We hebben 
ze wel voorbereid en we konden ook uitleggen 
welke stappen er nog meer werden gezet om 
het totaalbeeld weer mooi te krijgen. Zij  
hebben daar akkoord op gegeven. 

Steven is vervolgens gestart met knippen en 
toen ik, vanuit Vos Capelle, na een jaar terug-
kwam, was het resultaat al zichtbaar. De kleur 
veranderde, er kwam weer schot op te staan. 
Bij een klein percentage bleek geen verbetering 
meer haalbaar; daarom hebben we deze  
exemplaren vervangen. De nieuwe aanplant is 
in de VOSCA VitaTerra geplant.’

Bodem- en situatieanalyse redden taxus in diep trieste toestand

Hoveniersbedrijf Van der Steen tuinen kreeg enkele jaren geleden het verzoek de nog best nieuwe daktuin te onderhouden van een 

appartementengebouw in het centrum van Vught. Steven van der Steen trof een prachtige sfeertuin aan met een bijzonder uitzicht. 

Maar ook met grote aantallen taxussen in een droeve toestand. Samen met Casper Hoegen van Vos Capelle maakte hij een plan.
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Bruine taxussen met veel dood 
hout met kale plekken opgeknapt 
op Brabants dakterras

‘Wij komen het liefst op locatie om 
niet alleen de bodem, maar ook de 
situatie te analyseren’
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Van der Steen: ‘Op advies van Casper hebben 
we de taxussen helemaal teruggesnoeid tot 
aan de stam. Nu zie je dat er vanaf onderaan 
allemaal nieuwe groene takjes komen, waar het 
voorheen opgekroonde stammetjes waren. We 
volgen nu vier jaar het schema van Vos Capelle 
met de VOSCA-producten en de status van de 
tuin en de planten wordt alleen maar beter. We 
zijn nog niet helemaal waar we moeten zijn, 
maar we zijn al een heel end op de goede weg.’

Basisschema voor borders en gazons
‘Je kunt geen volledig advies geven alleen op 

basis van de bodemanalyse,’ stelt Hoegen.  
‘Aan de resultaten kan ik niet zien of de grond 
te droog of te nat is, de plant op de juiste plaats 
staat en of er ziekte of plagen aanwezig zijn die 
van invloed zijn op de plant. Daarom gaan wij 
altijd naar de locatie toe om de situatie te 
bekijken. Op basis van het totale plaatje geven 
wij een advies en een bemestingsplan.’
De eigen meststoffenlijn van Vos Capelle, 
VOSCA, is er in diverse samenstellingen: 
organisch, organisch-mineraal, gecoate mest-
stoffen, bio-stimulanten, bodemverbeteraars en 
potgronden. Op basis van deze producten zijn 
er basisschema’s voor borders en gazons die 
voor iedere hovenier makkelijk toepasbaar zijn. 
Wanneer er een bodemanalyse is uitgevoerd, 
kunnen er aanvullende middelen worden  
ingezet. Hoegen: ‘Het zit wel in ons dna om uit 
te zoeken hoe we een probleem in een tuin 
kunnen oplossen.’

Vos Capelle adviseert hoveniers om, indien 
mogelijk, ook natuurlijke vijanden in te  
zetten tegen ziekte en plagen, bijvoorbeeld met 
het inzetten van nematoden (aaltjes) tegen de 
taxuskeverlarven.

Externe specialist
Van der Steen en Hoegen spreken elkaar elke 
maand wel een paar keer. Voor advies over de 
juiste robotmaaier of gereedschap en dus niet 
alleen over voeding en bemesting. ‘Bij deze  
daktuin in Vught is het ook goed dat ik laat zien 
dat ik er een externe partij bij haal,’ vindt  
Van der Steen. ‘Mensen die er nog verder in 
gespecialiseerd zijn en een goed plan van aan-
pak maken. Dat wordt erg gewaardeerd;  
mensen zien dat ik alles doe om het probleem 
op te lossen. Ook de ingreep om alle stamme-
tjes bijna helemaal kaal te knippen, wordt  
geaccepteerd omdat een specialist het  
adviseert. Inmiddels is het een feest om hier te 
werken. Door de enorm verbeterde staat van de 
tuin kun je hier haast niets fout doen en door-
dat de omwonenden je aan het werk zien, word 
je altijd hartelijk ontvangen. Als ik niet oppas, 
sta ik de hele dag te buurten met een colaatje 
of een ijsje.’

‘Dat was schrikken 
voor de bewoners, 
want er ontstonden 
gaten in de hagen. 
Het was geen fraai 
gezicht’
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Een analyse van de situatie is onderdeel van de aanpak van Vos Capelle

De taxus staat er na vier jaar goed bij


